

September 2024

CSTM Virtual Education Day: It's Summer, Baby!

Keep an eye on the [Education page](#), in the members-only portal, for the event recording, and mark your calendars now for the next virtual education day that will be taking place on **Wednesday, October 30th, 2024** – stay tuned for more information.

Research ethics board volunteer

The Canadian Blood Services Research Ethics Board is looking for a physician with clinical trial experience to join the board as a [Volunteer Researcher member](#). Specialization in one of the following fields would be beneficial: transfusion medicine, transfusion science, hematology, stem cells, and/or public health. If you have any questions or to apply for this opportunity, please reach out to [CBSREB](#).

Save the date for upcoming events:

- 6 September, Virtual: [Breakthroughs in blood: Advancements into action](#) - The International Collaboration for Transfusion Medicine Guidelines' (ICTMG) Use of Intravenous Albumin guideline: Moving evidence into practice
- 12 September, Phoenix, AZ: [Society for the Advancement of Patient Blood Management \(SABM\) 2024 Annual Meeting](#)
- 12 September, Virtual: BC Transfusion Medicine round: [Register here](#)
- 13 September, Hamilton – Virtual: [20th Annual McMaster Hematology and Thromboembolism Update](#)
- 27 September, Coquitlam, BC and Virtual: [BC PBCO Annual Education Day](#)
- 28 September, Oakville, ON: [Golden Horseshoe Education Supporting Transfusionists \(GHEST\) 2024](#)
- 4-6 October, St-John's, NL - virtual: [NLCMLS Fall 2024 Symposium](#)
- 19-22 October, Houston, Tx: [AABB Annual meeting](#)
- 28 October-1 November (Virtual): [Canadian Patient Safety Week 2024](#)

Check it out:

The [CSTM Careers page](#) for any current job postings. Interested in posting a job? Contact [webmaster](#)



CSTM blogs:

Check out a very interesting blog recently posted on the CSTM Website titled [“A Journey through ISO Accreditation”](#). This is a must read for any Transfusion Service which may be preparing for ISO 15189 accreditation. Marie-Hélène Bouchard, from CSSS Laval in Quebec, shares her experience with the challenges and offers a few great tips in the areas of validation and verification, training and competency, and external quality assessment to name a few.

CSTM is grateful for the financial support of our 2024 annual conference sponsors:



septembre 2024

Journée éducative virtuelle de la SCMT: C'est l'été bébé!

Surveillez la page [« Éducation »](#) du portail réservé aux membres pour voir ou revoir l'enregistrement de l'événement et marquez dès maintenant votre calendrier pour la prochaine journée d'éducation virtuelle qui aura lieu le mercredi 30 octobre 2024 – restez à l'affût pour plus d'information.

Membre bénévole du Comité d'éthique de la recherche de la Société canadienne du sang

Le [Comité d'éthique de la recherche de la SCS](#) est à la recherche d'un médecin ayant de l'expérience dans le domaine des essais cliniques pour se joindre au comité à titre de chercheur bénévole. Une spécialisation dans l'un des domaines suivants serait bénéfique : médecine transfusionnelle, science transfusionnelle, hématologie, cellules souches et/ou santé publique. Si vous avez des questions ou si vous souhaitez postuler, veuillez communiquer avec le [CBSREB](#).

Réservez la date des événements à venir suivants :

- 6 septembre, Virtuel: [Breakthroughs in blood: Advancements into action](#) - The International Collaboration for Transfusion Medicine Guidelines' (ICTMG) Use of Intravenous Albumin guideline: Moving evidence into practice
- 12 septembre, Phoenix, AZ: [Society for the Advancement of Patient Blood Management \(SABM\) 2024 Annual Meeting](#)
- 12 septembre, Virtuel: BC Transfusion Medicine round: [Register here](#)
- 13 septembre, Hamilton et Virtuel: [20th Annual McMaster Hematology and Thromboembolism Update](#)
- 27 Septembre, Coquitlam, BC et Virtuel: [BC PBCO Annual Education Day](#)
- 28 Septembre, Oakville, ON: [Golden Horseshoe Education Supporting Transfusionists \(GHEST\) 2024](#)
- 4-6 octobre, St-John's, NL et virtuel: [NLCMLS Fall 2024 Symposium](#)
- 19-22 octobre, Houston, Tx: [AABB Annual meeting](#)
- 28 Octobre-1 Novembre (Virtuel): [Semaine nationale de la sécurité des patients 2024](#)

Consultez la page [Carrière](#) de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles.

Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le [Webmestre!](#)



Blogues récents:

Jetez un coup d'œil au blogue très intéressant récemment publié sur le site Web de la SCMT intitulé [« Un voyage à travers l'accréditation ISO »](#). Il s'agit d'une lecture incontournable pour tout service de médecine transfusionnelle qui se prépare à l'accréditation ISO 15189. Marie-Hélène Bouchard, du CSSS Laval au Québec, partage son expérience des défis rencontrés et offre quelques bons conseils dans les domaines de la validation et de la vérification, de la formation et des compétences, et de l'évaluation externe de la qualité, pour n'en nommer que quelques-uns.

La SCMT est reconnaissante du soutien financier de ses commanditaires du Congrès annuel 2024 :

